

**CIRCULAR INFORMATIVA SOBRE LA MODIFICACIÓ PARCIAL DE L'ORDRE DE
COTITZACIÓ A LA SEGURETAT SOCIAL PER A 2023**

**MODIFICACIÓ PARCIAL DE L'ORDRE DE COTITZACIÓ A LA SEGURETAT
SOCIAL PER A 2023**

S'ha publicat en el BOE l'Ordre PCM/313/2023, de 30 de març, per la qual es modifica l'Ordre PCM/74/2023, de 30 de gener, per la qual es desenvolupen les normes legals de cotització a la Seguretat Social, desocupació, protecció per cessament d'activitat, Fons de Garantia Salarial i formació professional per a l'exercici 2023.

La nova ordre actualitza el topall mínim de la base de cotització a la Seguretat Social en cadascun dels règims en relació amb l'SMI aprovat per a aquest any 2023. La norma té efectes des del dia 1 de gener de 2023.

1. Règim General:

En el Règim General es manté el topall màxim en 4.495,50 euros mensuals. El topall mínim ascendeix al SMI vigent actualment, incrementat pel prorrateig de les percepcions de venciment periòdic superior al mensual que percebi el treballador, sense que pugui ser inferior a 1.260,00 euros.

• **Bases Règim General contingències comunes 2023:**

BASES DE COTITZACIÓ CONTINGÈNCIES COMUNES			
Grup de cotització	Categories Professionals	Bases mínimes euros /mes	Bases màximes euros/mes
1	Enginyers i Llicenciats. Personal d'alta direcció no inclòs en l'article 1.3.c) de l'Estatut dels Treballadors	1.759,50	4.495,50
2	Enginyers Tècnics, Perits i Ajudants Titulats	1.459,20	4.495,50
3	Caps Administratius i de Taller	1.269,30	4.495,50
4	Ajudants no titulats	1.260,00	4.495,50
5	Oficials Administratius	1.260,00	4.495,50
6	Subalterns	1.260,00	4.495,50
7	Auxiliars Administratius	1.260,00	4.495,50
8	Oficials de primera y segona	42,00	149,85
9	Oficials de tercera y Especialistes	42,00	149,85
10	Peons	42,00	149,85
11	Treballadors menors de divuit anys, qualsevol que sigui la seva categoria professional	42,00	149,85

- **Les bases mínimes per hores aplicables als contractes a temps parcial a partir d'1 de gener de 2023:**

CONTRACTE DE TREBALL A TEMPS PARCIAL	
GRUP DE COTITZACIO	BASE MINIMA / HORA
1	10,6
2	8,79
3	7,65
4 a 11	7,59

Es modifica també la cotització addicional dels contractes de durada determinada inferior a trenta dies que serà d'import 29,74 euros a càrrec de l'empresari a la finalització d'aquest. (fins a aquesta reforma era de 27,53 euros).

2. Contracte per a la formació i l'aprenentatge o contracte formatiu en alternança:

Des de l'1 de gener de 2023 la cotització a la seguretat social i per les altres contingències protegides respecte als treballadors que haguessin celebrat un contracte per a la formació i l'aprenentatge o un contracte formatiu en alternança, la cotització, en cas que no superi la base mínima mensual del règim corresponent, obeeirà a la següent regla:

- 1.- La cotització a la seguretat social consistirà en una quota única mensual de 61,24 euros per contingències comunes dels quals 51,06 seran a càrrec de l'empresari i 10,18 euros a càrrec del treballador, i de 7,03 euros per contingències professionals a càrrec de l'empresari.
- 2.- La base de cotització per desocupació serà la base mínima corresponent a les contingències per accidents de treball i malalties professionals.
- 3.- La cotització al FOGASA consistirà en una quota mensual de 3,88 euros.
- 4.- La cotització per formació professional consistirà en una quota de 2,15 euros, dels quals 1,90 euros seran a càrrec de l'empresari i 0,25 a càrrec del treballador

3. Empleats de la llar:

En el sistema especial per a empleats de llar es modifica la taula de trams i bases de cotització que es va establir en l'Ordre PCM/74/2023 i queda redactada de la següent manera:

Laudis

Tram	Retribució mensual euros/mes	Base de cotització euros/mes
1	Fins a 291,00	270
2	Des de 291,01 fins 451,00	386
3	Des de 451,01 fins 613,00	532
4	Des de 613,01 fins 775,00	694
5	Des de 775,01 fins 939,00	858
6	Des de 939,01 fins 1.098,00	1018
7	Des de 1.098,01 fins 1.260,00	1260
8	Des de 1.260,01	Retribució mensual

L'ingrés de les diferències de cotització que es puguin produir a conseqüència de les modificacions efectuades per aquesta ordre respecte de les cotitzacions ja practicades, es realitzarà en els termes previstos en la disposició transitòria primera de l'Ordre PCM/74/2023, de 30 de gener. Les diferències de cotització a través del sistema de liquidació directa efectuades a partir de l'1 de febrer podran ser ingressades, sense recàrrec, fins a l'últim dia del mes següent a aquell en el qual la Tresoreria General de la Seguretat Social comuniqui l'actualització de les liquidacions de quotes afectades.

Quedem a la seva disposició per a qualsevol aclariment i ampliació sobre l'anteriorment exposat. Així mateix, estem en disposició d'assessorar en la implementació de les diverses mesures, i per a la confecció dels instruments previstos.

Departament Laboral
LAUDIS CONSULTOR, SLP

Barcelona, 24 d' abril de 2023

Cordialment,

El contingut d'aquesta circular és merament informatiu i no constitueix un assessorament suficient per a la presa de decisions sobre les matèries tractades